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Protokół Nr XXXVII/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 16 kwietnia 2009 r. 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 12.30. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach 
wzięło udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecny 
usprawiedliwiony radny Czesław Orlik) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca 
Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy 
lokalnej.  
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji. 
4. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Czerwonak i 

Dębogóra. 
5. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za miejsca grzebalne na 

cmentarzu komunalnym w Czerwonaku. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad 

Dzieckiem i Rodziną w Gminie Czerwonak na lata 2009-2014. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok.  
9. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej 

Policji w Poznaniu na dofinansowanie zakupu nowego radiowozu na potrzeby 
Komisariatu Policji w Czerwonaku. 

10. Przedstawienie raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska i Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 2008-2012. 

11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji.  

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności 
obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk złoŜył wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego z Miastem 
Poznań w zakresie budowy gminnych dróg, ulic i mostów. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekt w/w uchwały zamieścić w 
punkcie 8. oraz poinformował o przedłoŜonej autopoprawce do uchwały w sprawie 
budŜetu gminy.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złoŜony wniosek. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
przez radę 17 głosami, przy 1 przeciw. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Porządek obrad został 
przyjęty jednomyślnie. 
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Porządek obrad po zmianach:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji. 
4. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Czerwonak i 

Dębogóra. 
5. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za miejsca grzebalne na 

cmentarzu komunalnym w Czerwonaku. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad 

Dzieckiem i Rodziną w Gminie Czerwonak na lata 2009-2014. 
8. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego z Miastem Poznań w 

zakresie budowy gminnych dróg, ulic i mostów. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 

dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok.  
10. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej 

Policji w Poznaniu na dofinansowanie zakupu nowego radiowozu na potrzeby 
Komisariatu Policji w Czerwonaku. 

11. Przedstawienie raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska i Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 2008-2012. 

12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji.  
 

Przewodniczący Rady odczytał zaproszenie Wójta Mariusza Poznańskiego 
przez Wicemarszałka Senatu RP Marka Ziółkowskiego na uroczystość Gali Konkursu 
Oskary Sportowe Gminess. Poinformował, Ŝe Wójt został nominowany do konkursu w 
kategoriach „REKREACYJNE WYDARZNIE GMINNE” oraz „TURYSTYCZNA GMINA”. 
Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi oraz gminie zwycięstwa w kategorii 
„TURYSTYCZNA GMINA”. 

Wójt Mariusz Poznański dziękując za gratulacje podkreślił, Ŝe jest to nagroda 
dla całej społeczności, jest z niej bardzo dumny. W 1990 r. Gmina Czerwonak była 
najbardziej uprzemysłowioną i zagroŜoną ekologicznie gminą w Polsce. Zwrócił 
uwagę, Ŝe decyzja radnych o zakupie tzw. terenów po „Kruszgeo” była odwaŜna, 
świadczyła o perspektywicznym myśleniu, o dobrym kierunku rozwoju. Dodał, Ŝe 
gmina została bardzo dobrze zaprezentowana, film o gminie zrobił duŜe wraŜenie na 
jury. 

Przewodniczący Rady poinformował równieŜ, Ŝe Wójt Mariusz Poznański, jako 
Przewodniczący Związku Gmin Wiejskich RP został powołany do Rady ds. Wsi i 
Rolnictwa przy Prezydencie RP. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXVI sesji. 
 Rada przyjęła protokół z XXXVI sesji jednomyślnie. W głosowaniu wzięło udział 
18 radnych z 18 obecnych na sali.  
 
Ad.4. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Dębogóra i 
Czerwonak. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe istnieje potrzeba 
podjęcia uchwały o nadaniu nazw kolejnym ulicom na terenie Dębogóry i 
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Czerwonaka. Propozycje nazewnictwa zostały zaakceptowane przez sołtysów oraz 
przez wszystkich współwłaścicieli terenów, na których są zlokalizowane ulice. Dodał, 
Ŝe skutki finansowe dla gminy to zakup i montaŜ tablic z nazwami ulic. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Ad.5. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Czerwonak. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały uwzględnia 
propozycje zmian zgłoszone przez radnych.  

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska – 
Bachor zgłosiła następujący wniosek komisji: 
− w § 15 ust. 2 pkt 1 zapis „dwóch radnych Rady Gminy Czerwonak” zastąpić 

zapisem „trzech radnych Rady Gminy Czerwonak”, 
− w § 15 ust. 2 pkt 2 zapis „dwóch pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej” zastąpić zapisem „jeden pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej”. 

Radny Waldemar Filipowicz zgłosił wniosek o wykreślenie w § 20 ust. 1 
sformułowania „uregulował w części zaległości czynszowe i zawarł ugodę odnośnie 
terminów  spłaty pozostałej kwoty” i dopisania na końcu zdania po przecinku zapisu 
„jeŜeli spełnia warunki niniejszej uchwały”. Zdaniem radnego naleŜy wziąć pod 
uwagę wyłącznie spłatę całości zadłuŜenia. 

Wójt Mariusz Poznański zapytał co zrobić w sytuacji, gdy mieszkaniec gminy 
ma problemy z płatnościami. 

Radny Waldemar Filipowicz zwrócił uwagę, Ŝe Wójt moŜe zadecydować o 
rozłoŜeniu spłaty zaległości na raty. 

Wójt Mariusz Poznański stwierdził, Ŝe wspomniany zapis jest podstawą prawną 
do podjęcia takiej decyzji. 

Radny Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe jeŜeli jest ustalony proces 
windykacyjny to realizowane są odpowiednie procedury, gmina nie powinna 
zawierać umowy do momentu ściągnięcia pełnej zaległości. Dodał, Ŝe jego 
propozycja broni interesów gminy. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zauwaŜył, Ŝe zapis nie dociąŜa gminy 
obowiązkami, Wójt swoją decyzją moŜe umorzyć zaległości. Zwrócił uwagę, Ŝe 
procedura przeniesienia mieszkańca z mieszkania komunalnego do socjalnego jest 
uciąŜliwa, a i tak obciąŜa gminę. Dodał, Ŝe naleŜy wspomóc mieszkańców, którzy 
faktycznie mają szansę na spłatę zadłuŜenia, gdyŜ przykładowo znaleźli pracę, ale 
nie mają moŜliwości zaciągnięcia kredytu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Polityki 
Społecznej i Zdrowia. Wniosek został przyjęty 17 głosami, przy 1 przeciw. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Waldemara 
Filipowicza. Wniosek został odrzucony 9 głosami, przy 6 za i 3 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z 
uwzględnieniem zmian wprowadzonych na wniosek Komisji Polityki Społecznej i 
Zdrowia. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 16 głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. 

 
Ad.6. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za miejsca grzebalne na 
cmentarzu komunalnym w Czerwonaku. 
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Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk stwierdził, Ŝe analiza opłat w gminach 
ościennych nie okazała się przydatna, gdyŜ cmentarze komunalne są zarządzane w 
róŜnych formach. Wyjaśnił, Ŝe opłata za miejsca grzebalne nie zmieniła się od 2002 
roku. Ponadto od czerwca 2007 roku zmienił się sposób zarządzania cmentarzem w 
związku z wypowiedzeniem umowy przez poprzedniego zarządcę, obecnie 
utrzymaniem cmentarza zajmuje się PW Transkom Sp. z o.o. Powiedział, Ŝe 
zwiększając opłaty gmina zwiększy dochód własny. Oddano równieŜ kolumbarium 
dla urn, wobec tego zaistniała konieczność wprowadzenia nowej opłaty. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Zwróciła uwagę, Ŝe aktualnie 
zaproponowane stawki pokrywają ok. 65% kosztów bezpośredniego zarządzania 
cmentarzem, a zatem stanowią dla gminy przychód, a nie dochód. Poinformowała 
równieŜ, Ŝe spotkała się z negatywnymi uwagami na temat zarządzania 
cmentarzem. 

Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe zarządzanie cmentarzem nigdy nie będzie 
dla gminy dochodowe, chyba, Ŝe jedna firma zajmie się obsługą kilku cmentarzy. 
Dodał, Ŝe firma Transkom rozpoczęła współpracę z zakładem komunalnym w 
Swarzędzu, być moŜe przełoŜy się ona na lepsze wyniki finansowe. Powiedział, Ŝe nie 
chciałby windować cen, aby nie obciąŜać rodzin, jednocześnie zwrócił się z prośbą 
o sygnalizowanie nieprawidłowości. 
 Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe naleŜy dochować wszelkich starań, aby 
mieszkańcy gminy nie mieli Ŝadnych zastrzeŜeń do obsługi cmentarza. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek w imieniu projektodawcy zgłosiła autopoprawkę 
do projektu w/w uchwały: 
− wykreślić § 1 ust. 2 pkt 1, 
− w § 1 ust. 2 zapis „Ustala się następujące opłaty jednorazowe w wysokości:” 

zastąpić zapisem „Ustala się jednorazową opłatę za korzystanie z urządzeń 
cmentarnych w wysokości 150 zł”. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Systemu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną w Gminie Czerwonak na lata 2009-2014. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Małgorzata Brzezińska – 
Budych poinformowała, Ŝe nie jest to nowy program wymagający dodatkowych 
funduszy, jest to synteza działań aktualnie podejmowanych przez gminę ujęta w 
zbiorczy dokument, dodała, Ŝe jest to wymóg ustawowy.  

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska – 
Bachor powiedziała, Ŝe komisja uznała program za zbyt hasłowy, ale opiniuje go 
pozytywnie.  

Kierownik GOPS wyjaśniła, Ŝe program musi być ogólny, gdyŜ ma określać 
cele i zadania, nadawać kierunki działaniom w szczegółowych programach.  

Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe równieŜ uwaŜa, Ŝe 
program jest ogólnikowy, ale rozumie powyŜsze wyjaśnienia. Dodała, Ŝe jest 
zadowolona z zaakcentowania w programie pracy z osobami starszymi i 
niepełnosprawnymi.       
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.8. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego z Miastem Poznań w 
zakresie budowy gminnych dróg, ulic i mostów.      

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe w załączonym do uchwały 
projekcie porozumienia Miasto Poznań przekazuje realizację zadania Gminie 
Czerwonak i zobowiązuje się do partycypacji w kosztach przygotowania i realizacji 
kładki pieszo-rowerowej w Owińskach. Poinformował, Ŝe realizacja kładki wyniesie 7 
mln zł, gmina zobowiązana jest do przeznaczenia kwoty 3,5 mln zł. Powiedział, Ŝe 
Gmina Czerwonak jako członek Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” stara 
się o dofinansowanie inwestycji z funduszy unijnych. Dodał, Ŝe nabór wniosków 
ogłoszono w marcu br., gminy spodziewały się terminu zgodnego z wcześniejszymi 
załoŜeniami, tj. przypadającego w trzecim kwartale, w związku z tym czas na 
przygotowanie pełnej dokumentacji znacznie się skrócił. Wyjaśnił, Ŝe jeŜeli zostanie 
ogłoszone drugie rozdanie środków unijnych w pierwszym kwartale 2010 r. gmina 
musi być gotowana, aby do niego przystąpić. W najbliŜszych dniach zapadnie 
decyzja czy wniosek na omawiany projekt zostanie złoŜony w br., gdyŜ brana jest 
pod uwagę równieŜ moŜliwość złoŜenia wniosku o dofinansowanie innej inwestycji 
(Plac Przemysława w Owińskach i kąpielisko).   

Radny Marcin Wojtkowiak zasugerował, aby na bieŜąco monitorować terminy 
konkursów, gdyŜ wpływa bardzo duŜo wniosków o środki unijne, część z nich z 
pewnością nie spełni wymogów formalnych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk oznajmił, Ŝe gmina prowadzi intensywne 
rozmowy z Urzędem Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego. Zwrócił uwagę, 
Ŝe na dane działanie moŜna złoŜyć wyłącznie jeden wniosek. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe podczas rozmowy z Minister Rozwoju 
Regionalnego dowiedział się, Ŝe na dofinansowanie przeznaczonych zostało 5 mld 
zł, o wielkości przyznanych środków unijnych decyduje kolejność zgłoszeń, stąd 
pośpiech w przygotowywaniu dokumentacji. Poinformował, Ŝe na jego pytanie 
dotyczące konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko dla 
inwestycji, które dostały pozwolenie na budowę przed wejściem w Ŝycie ustawy, 
uzyskał odpowiedź, Ŝe Unia Europejska wymaga takich ocen dla wszystkich 
inwestycji. Powiedział, Ŝe Minister dodała, Ŝe gmina moŜe składać wnioski bez 
oceny, ale musi się liczyć z tym, Ŝe zostaną one rozpatrzone po jej dostarczeniu.  
 Wójt Mariusz Poznański stwierdził, Ŝe gmina ma duŜe trudności w pozyskiwaniu 
środków unijnych, wnioski są rozpatrywane przez 2-3 lata. 

Radna Renata Walerych zapytała o dokładną lokalizację kładki. 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe kładka zostanie wybudowana 

naprzeciw dębu Bartek, na przedłuŜeniu ul. Cysterek w Owińskach, po drugiej stronie 
Warty jest utwardzona droga. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z 
dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 rok.  

Skarbnik Radosława Wiśniewska odczytała treść autopoprawki i objaśnienia 
do podejmowanej uchwały. Wyjaśniła, Ŝe środki na remont pływalni w 
Koziegłowach zostały zabezpieczone na wniosek Wydziału Inwestycji.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe z uwagi na wprowadzenie moŜliwości 
rejestracji przez osoby fizyczne działalności gospodarczej w „jednym okienku” 
wzrosną koszty gminy. Dodał, Ŝe ma nadzieję, Ŝe uproszczenie procedur wpłynie na 
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wzrost liczby przedsiębiorstw na terenie gminy, a tym samym na zwiększenie 
wpływów z podatków. 

Zdaniem Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Anny Flaczyńskiej kwota 
w wysokości 400.000,00 zł na remont pływalni powinna zostać uwzględniona przy 
uchwaleniu budŜetu, wówczas na bieŜące remonty zostały przeznaczone środki w 
wysokości 160.000,00 zł. Łączna kwota jest równa dochodowi, jaki pływalnia 
osiągnęła w 2008 r. Dodała, Ŝe komisja, po wyjaśnieniach jakie uzyskała od Zastępcy 
Wójta Tomasza Stellmaszyka na swoim posiedzeniu, opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. Radna dodała, Ŝe zastanawia się, jaki samochód zamierza zakupić 
Policja. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak oznajmił, Ŝe kwota 24.000,00 zł 
stanowi dofinansowanie, na zakup samochodu zostanie ogłoszony przetarg. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał w jakim terminie jest planowany remont 
pływalni i w jakim stopniu wpłynie na obniŜenie dochodu gminy w czasie jego 
trwania. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe raz w roku pływalnia jest 
zamykana na 2 tygodnie w celu przeprowadzania bieŜących remontów, raz na 5 lat 
wymagany jest przegląd budowlany. Wyjaśnił, Ŝe podczas prac nad budŜetem 
zaplanowano środki w wysokości 160.000,00 zł na niezbędny zakres prac. 
Poinformował, Ŝe na targach w 2007 r. przedstawiono system Sopro z gwarancją 
kilkuletniej szczelności, wymogiem producenta jest przygotowanie suchego stropu, 
ponadto w trakcie remontu moŜe dojść do uszkodzenia instalacji, w związku z tym 
konieczne jest zabezpieczenie środków w kwocie 400.000,00 zł. Zastępca Wójta 
dodał, Ŝe remont pływalni rozpocznie się 28.06.2009 i potrwa 2 miesiące, zwrócił 
uwagę, Ŝe w okresie letnim zostanie udostępnione kąpielisko. 

Radna Renata Walerych zapytała czym jest spowodowana konieczność 
ponownego przeliczenia wynagrodzeń za czas choroby, zasiłków chorobowych, 
opiekuńczych oraz macierzyńskich i wypłaceniem wyrównań wraz z odsetkami w 
kwocie 1.500,00 zł. 

Sekretarz Teresa Kowalska wyjaśniła, Ŝe w ubiegłym roku Trybunał 
Konstytucyjny orzekł, Ŝe w podstawie wypłaty zasiłków chorobowych muszą znaleźć 
się wszystkie elementy wypłacone pracownikom. Konieczność ponownego 
przeliczenia wynagrodzeń wynika z faktu, iŜ nagroda uznaniowa przyznawana przez 
Wójta nie była wliczana do podstawy. 

Zdaniem radnej Renaty Walerych naleŜy przeprowadzić kompleksowy remont 
gimnazjum w Bolechowie, rura kanalizacyjna była juŜ remontowana 3 lata temu, 
pokój nauczycielski jest w fatalnym stanie, gmina jest za biedna, aby pozwalać sobie 
na prowizoryczne remonty.  

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe przekaŜe powyŜsze uwagi do 
rozpatrzenia Pełnomocnikowi ds. Oświaty. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 

 
Ad.10. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej 
Policji w Poznaniu na dofinansowanie zakupu nowego radiowozu na potrzeby 
Komisariatu Policji w Czerwonaku.       
 W związku z wcześniejszymi wyjaśnieniami radni nie mieli pytań do projektu 
uchwały w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej Policji w 
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Poznaniu na dofinansowanie zakupu nowego radiowozu na potrzeby Komisariatu 
Policji w Czerwonaku. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
 
Ad.11. Przedstawienie raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska i Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 2008-2012. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe w 2004 r.  zostały  przyjęte 
uchwałą Rady Gminy oba dokumenty tj. Program Ochrony Środowiska i Plan 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 2004-2008 z perspektywą do 
2012. Na organ wykonawczy gminy został nałoŜony obowiązek składania co dwa 
lata radom gmin sprawozdań z realizacji gminnego planu gospodarki odpadami, a  
takŜe raportów z wykonania programów ochrony środowiska. Dodał, Ŝe w 2006 r.  
zostało Radzie Gminy przedłoŜone pierwsze sprawozdanie za lata 2005-2006, 
sprawozdania przedłoŜone obecnie obejmują lata 2007-2008.  

Zwrócił uwagę, Ŝe w raporcie najistotniejszym elementem jest harmonogram, 
który przedstawia w jakim zakresie dane zadanie zostało wykonane, natomiast 
sprawozdanie uwzględnia porównanie obecnego systemu gospodarki odpadami z 
tym, który był zapisany w planie. Plan zakładał utworzenie Związku Międzygminnego 
ds. gospodarki odpadami, do czasu jego utworzenia miał funkcjonować tzw. wariant 
przejściowy. Dodał, Ŝe sprawozdanie zawiera m.in. informacje o waŜniejszych 
instalacjach w zakresie gospodarki odpadami na terenie gminy, w tym o 
Składowisku Odpadów w Owińskach oraz o ilości odpadów wytwarzanych, 
poddanych odzyskowi lub unieszkodliwieniu za lata 2007-2008.  
 Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe program zawiera wiele ogólników 
wynikających z ustawy. Jego zdaniem procent odzysku selektywnych odpadów jest 
zbyt niski (2 - 3 %), nieznaczna jest poprawa zadrzewienia, jako przykład podał ugory 
za Owińskami. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Gospodarki Wodnej Andrzej Rajewicz poparł opinię Przewodniczącego Rady. 
Zasugerował, aby przyszłe raporty i sprawozdania przedstawiały bardziej 
szczegółowe dane, np.: liczbę rolników, którzy wybudowali płytę obornikową, 
skorzystali ze szkoleń, załoŜyli oczka śródpolne. Poinformował, Ŝe podczas 
najbliŜszego posiedzenia wyjazdowego komisja przeprowadzi wizytację wysypiska.
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych zapytała czy pracownicy 
Wydziału Ochrony Środowiska monitorują na bieŜąco wysypisko. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe pracownicy kontrolują 
wysypisko. Na dzień dzisiejszy zlecono przygotowanie projektu rekultywacji 
składowiska odpadów. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe gmina nie realizuje większości zapisów 
raportu, za przykład podał następujące zadania: „Aktualizacja zapisów Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dotyczących 
inwentaryzacji obszarów cennych przyrodniczo”, „Waloryzacja przyrodnicza gminy 
pod kątem podejmowania działań proekolog., ustanowienia parków gminnych, 
uŜytków ekologicznych i innych”, „Dokonanie w MPZP zapisów umoŜliwiających w 
przyszłości zmianę zagospodarowania obecnej strefy ochronnej wokół COŚ”. 
Stwierdził, Ŝe z analizy raportu wynika, Ŝe gmina nie przejmuje się nadmiernie 
ochroną środowiska.         
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe studium mogło być uchwalone dwa lata 
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temu, ale było wstrzymywane przez Starostę, obecnie do kaŜdej inwestycji jest 
opracowywana ocena oddziaływania na środowisko.  
 Sprawozdanie i raport stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu 
wykonawczego gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Dalszą część obrad poprowadziła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Ewa 
Banaszak.  
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał jak przebiegają prace nad zmianą herbu 
gminy. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe kaŜdy zaprojektowany herb powinien 
podlegać ocenie Komisji Heraldycznej, pieczęć gminy została zaprojektowana przez 
byłego pracownika Biura Rady, ale wymaga dopracowania. 
 
Ad.13. Wolne głosy i wnioski.   
 Przewodniczący Rady zapoznał radnych z treścią pism, które wpłynęły do 
Rady Gminy: 
− pismo Pani Poseł Agnieszki Kozłowskiej - Rajewicz w sprawie zaangaŜowania się w 

„Projekt laurka” dotyczący profilaktyki w zakresie chorób nowotworowych; 
− pismo radnego Marka Pietrzyńskiego w sprawie szczepień HPV, z prośbą o  

wprowadzenie do porządku obrad sesji celowości finansowania przez gminę 
wyŜej wymienionych szczepień. Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe została 
podjęta uchwała o finansowaniu szczepień, poprosił Radcę Prawnego o 
odniesienie się do następującego sformułowania radnego: „Fundowanie 
bezpłatnych szczepień uchwalonych przez Radę Gminy w 2009r., dla wybranego 
rocznika dziewcząt, ze środków publicznych pochodzących z budŜetu gminy, jest 
działaniem bezprawnym, przekraczającym posiadane w tym zakresie 
uprawnienia gminy”; 

− zaproszenie radnych przez  Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnego 
„Puszcza Zielonka” Tomasza Łęckiego na spotkanie podczas, którego zostaną 
zaprezentowane aktualne działania Związku. Spotkanie odbędzie się 12 maja 
2009 r. o godz.16.30 w Urzędzie Miasta i Gminy w Pobiedziskach; 

− pismo mieszkańców miejscowości Koziegłowy w sprawie planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy (ulica Gdyńska – 
Taczaka) Pismo zawiera obywatelski projekt zapisów do projektu uchwały w 
sprawie w/w planu. 

 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe 6 kwietnia br. odbyła się dyskusja z 
mieszkańcami na temat planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i 
Koziegłowy. Zostały uwzględnione niektóre uwagi mieszkańców, to co było moŜliwe 
zostało zmienione, drogę zawęŜono do dwóch pasów ruchu. Podkreślił, Ŝe aby 
gmina mogła prawidłowo się rozwijać naleŜy zapewnić jej odpowiednie węzły 
drogowe.      
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe dzień 13 kwietnia 
został zatwierdzony przez Sejm jako Dzień Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej. Gminna 
uroczystość patriotyczna, której celem będzie oddanie hołdu pomordowanym 
Polakom odbędzie się 20 kwietnia br. o godz. 17.30 w kościele parafialnym pw. św. 
Jana Chrzciciela w Owińskach. Zastępca Wójta zapoznał radnych z programem 
uroczystości i zaprosił wszystkich do wzięcia w niej udziału.  
 Radna Anna Flaczyńska przedstawiła radnym (na prośbę księdza proboszcza z 
Kicina) zestawienie wydatków poniesionych na remonty kościoła w Kicinie i źródło 
ich finansowania. Zestawienie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. W miesięczniku 
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„Karolinka” w sprawozdaniu z sesji na temat dotacji dla parafii w Kicinie pojawiła się 
informacja, Ŝe udział środków własnych parafii wyniesie 5 tys. zł. Radna wyjaśniła, Ŝe 
powyŜsza kwota dotyczy remontu wyłącznie polichromii. Powiedziała, Ŝe nieprawdą 
jest, iŜ gmina wspiera finansowo remont kościoła od 1990 r., wg uzyskanych 
informacji remont kościoła rozpoczął się od 2002 r., a pierwsza dotacja gminy była w 
2008 r. 
 Radny Piotr Picyk zapytał o wywóz ziemi z Annowa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe kara została nałoŜona, 
ale Spółka „Osiedle Zielonka” odwołała się. 
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska – 
Bachor zwróciła się do Wójta z zapytaniem czy urząd podjął działania w kierunku 
wykwaterowania Pana W. z mieszkania komunalnego w Czerwonaku. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe zgodnie z zapisem ustawy moŜe 
przenieść mieszkańca na inne mieszkanie, ale w obrębie tej samej miejscowości.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zgłosiła, Ŝe na ulicy Źródlanej 
znajduje się gospodarstwo, na którym panuje bałagan. Wnioskuje, aby odpowiednie 
słuŜby Urzędu Gminy zajęły się sprawą i zmusiły właścicieli obiektu do 
uporządkowania posesji. 
 Radny Marek Pietrzyński w związku z tragedią, która miała miejsce w Kamieniu 
Pomorskim zwrócił się z wnioskiem przeprowadzenia kontroli mieszkań socjalnych w 
Gminie Czerwonak.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, Ŝe kaŜdego roku 
urząd przeprowadza kontrole pod względem przepisów ppoŜ we wszystkich 
budynkach znajdujących się w zasobie gminy, z kaŜdej kontroli sporządzany jest 
protokół. W tym roku kontrola będzie się jeszcze bardziej wnikliwa.   
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapytała Wójta czy posiada nowe 
wiadomości na temat spalarni. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe odbywają się spotkania z mieszkańcami 
organizowane przez osiedla i sołectwa. Spotkał się z Prezydentem Miasta Poznania, 
któremu przedstawił negatywną opinię mieszkańców na temat lokalizacji spalarni. 
Przygotował pismo do Prezydenta Miasta Poznania w imieniu mieszkańców Gminy 
Czerwonak domagając się partnerskiego traktowania naszej gminy, przedstawienia  
całej dokumentacji związanej z przedsięwzięciem i harmonogramem decyzji. W 
wyŜej wymienionym piśmie Wójt oświadczył, Ŝe w przypadku dalszego 
niepartnerskiego traktowania władz Gminy Czerwonak uŜyje wszelkich dozwolonych 
prawem środków w celu obrony istotnych  interesów mieszkańców Gminy 
Czerwonak.  Zdaniem Wójta powinno dojść do spotkania władz Miasta i Rady Miasta 
Poznania z władzami Gminy i Radą Gminy Czerwonak w celu znalezienia 
kompromisu. Podkreślił, Ŝe naleŜy się dobrze przygotować do rozmów, wiedza 
radnego na powyŜszy temat powinna być większa od wiedzy przeciętnego 
mieszkańca. Miasto otrzyma dofinansowanie ze środków unijnych, jeśli opinia 
mieszkańców co do lokalizacji będzie pozytywna. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor zwróciła się z prośbą o zapoznanie się z 
projektem obywatelskim mieszkańców Koziegłów w sprawie planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy (ulica Gdyńska – 
Taczaka). Poinformowała, Ŝe uczestniczyła w spotkaniu zorganizowanym przez 
radnego Marka Pietrzyńskiego na temat w/w planu mimo, Ŝe nie została na nie  
zaproszona (tylko niektórzy wybrani radni zostali zaproszeni przez organizatora). 
 Radny Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe spotkanie zostało zorganizowane przez 
mieszkańców Koziegłów, którzy zaprosili radnych do merytorycznej rozmowy na 
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temat drogi, która jest osią konfliktu. Mieszkańcy przedstawili swoje obawy co do 
projektowanej drogi. 
 Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja zapoznała się z 
projektem obywatelskim na posiedzeniu, w którym uczestniczył teŜ Kierownik 
Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej Piotr Spychała. Po zapoznaniu się ze 
sprawą komisja stwierdziła, Ŝe uwagi zgłoszone przez mieszkańców zostały 
uwzględnione przez projektanta i Wójta  na spotkaniu 6 kwietnia br. 
 Przewodniczący Rady poinformował o utworzeniu „Samorządowego zespołu 
ds. monitorowania budowy spalarni odpadów komunalnych”  w skład, którego 
weszli Wójt Mariusz Poznański, Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński, 
Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz, 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz, Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia, 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Leśnego Daniela Jankowska – Bachor, 
Przewodniczący Rady Osiedla Leśnego, radny Jerzy Stępień, Przewodniczący 
Zarządu Osiedla Karolin Piotr Szafrański oraz sołtys Koziegłów Zbigniew Szymanowicz. 
NajbliŜsze spotkanie zespołu odbędzie się w poniedziałek o godz. 16.00 w Biurze 
Rady. Przewodniczący Rady przypomniał o sesji absolutoryjnej, która odbędzie się 28 
kwietnia br. we wtorek, radni otrzymali materiały na sesję.  
 Przewodniczący Zarządu Osiedla Karolin Piotr Szafrański powiedział, Ŝe 
zapoznał się z pismem radnego Marka Pietrzyńskiego na temat zebrania 
mieszkańców osiedla Karolin w sprawie lokalizacji spalarni. Przeczytał zebranym 
fragment listu otwartego radnego: „UwaŜam, Ŝe Przewodniczący zebrania (czyt. 
Piotr Szafrański) celowo i świadomie dokonał klasycznej manipulacji, której świadkiem 
był Pan Wójt uczestniczący w zebraniu. Skandaliczne zachowanie Pana Piotra 
Szafrańskiego zasługuje na potępienie oraz publiczne ujawnienie i osądzenie, 
poniewaŜ podwaŜa wiarygodność i zaufanie społeczne do samorządowych 
organów jednostek pomocniczych gminy Czerwonak (...)”. 
 Przewodniczący Zarządu Osiedla Karolin wyjaśnił, Ŝe treść uchwały 
przygotowana przez stowarzyszenie była podobnej treści jak uchwała przygotowana 
przez zarząd, zgodnie z porządkiem zebrania pod głosowanie została poddana 
uchwała przygotowana przez zarząd, a nie przez stowarzyszenie.  
 
Ad.14. Zamknięcie sesji.  

Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła XXXVII sesję Rady Gminy Czerwonak.  
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